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Idrottsnämnden Protokoll 5/2019  

  

 

 

   
 

 Tid Tisdagen den 21 maj 2019 kl. 18:00 – 18:15 
   

 Plats Farsta IP 
   

 Justerat Måndagen den 27 maj 2019 §§ 1-4 & 6-10 

Omedelbar justering av paragraf § 5 Tisdagen 21 maj 

 

 

 

 

  

Johan Fälldin                                                                 Tobias Johansson  

  

Närvarande  

 Beslutande ledamöter: 

 Johan Fälldin (C), ordföranden  

Tobias Johansson (V), vice ordföranden  

 

Bo Sundin (M)   

Hugo Laigar (M) 

Daniele Fava (L)   

Minna Thullberg (MP)   

Alexander Lindholm (S) 

Ulla Sjöbergh (S) 

  

 
Tjänstgörande ersättare: 

Mikael Sundin (M)                                                       för Nike Örbrink (KD) 

Lina Hultman (V)                                                         för Felicia Junger (V) 

Nahman Hanna (S)                                               för Suhur Salahyusuf (S)                                                

 
Ersättare: 

Karin Franck (M) §§ 6-10    

Billy Östh (M) 

Camilla Bergman (L) 

Michaela Kotschack Thurn (MP)    

Moissis Nikolaidis (S) 

   

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Marina Högland, Carina Braun, Sophie Dahlberg, 

Mats Lidström, nämndsekreterare Marie Norrberg, Susanne Olsson, 

Robert Sköld, borgarrådssekreteraren Lisa Falk (C), Lovisa Dahlström 

(MP) och Daniel Wolski (S) samt personalföreträdare Hasse Eriksson. 
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 § 1 
Anmälan av justerat protokoll från föregående sammanträde 
 

Beslut 
Idrottsnämnden beslutar att godkänna anmälan av protokoll nr 
4/2019 från nämndens sammanträde den 23 april 2019, som 
justerats fredagen den 26 april. 

 
 

 § 2 
Val av justerare och tid för justering 
 

Beslut 
Idrottsnämnden utser vice ordföranden Tobias Johansson (V) att 
tillsammans med ordföranden Johan Fälldin (C) justera dagens 
protokoll. 
 
Justering sker måndagen den 27 maj 2019 
 

 

§ 3 
 Anmälan av delegationsbeslut 

 

 Beslut  
Idrottsnämnden beslutar 
 
Anmälningarna läggs till handlingarna. 
 

 
§ 4 
Anmälningsärenden 

A. Åkeshovs sim- och idrottshall, upprustning av 
gymnastikhallsdelen med mera. 

 
Beslut  
Idrottsnämnden beslutar 
 
Anmälningarna läggs till handlingarna. 
 

 

§ 5 
Tertialrapport 1 2019 för idrottsnämnden 
Dnr 01.02/236/2019 
 

Beslut 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag: 
 

1. Prognosen godkänns och överlämnas till kommunstyrelsen 
 

2. Nämnden godkänner reviderad handlingsplan mot  
våldsbejakande extremism enligt bilaga 1 
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3. Nämnden begär budgetjustering för ökade intäkter om  
8,0 mnkr och 0,7 mnkr i minskade kostnader avseende 
friluftsverksamhet inom driftbudgeten 
 

4. Nämnden begär budgetjustering för ökade utgifter  
0,7 mnkr och minskade inkomster 8,0 mnkr avseende 
friluftsverksamhet inom investeringsbudgeten 
 

5. Nämnden begär budgetjustering om 1,0 mnkr inom 
investeringsbudgeten för trygghetsskapande åtgärder enligt 
bilaga 3 

 
6. Nämnden begär budgetjustering om 1,2 mnkr inom 

investeringsbudgeten för klimatinvestering enligt bilaga 4 
 

7. Paragrafen förklaras omedelbart justerad 
 
 
 

Handlingar i ärendet 
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande från den 13 maj 2019. 
 

Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Fälldin (C) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Alexander Lindholm m.fl. (S) lämnar särskilt uttalande enligt 
följande: 
 
Den ekonomiska prognosen för idrottsnämnden visar ett 
nettounderskott om 11,5 mnkr inklusive begärd budgetjustering om 
8,7 mnkr i minskad nettobudget. Beräknat underskott motsvaras av 
beräknat underskott för självkostnadshyror till fastighetsnämnden 
om 11,5 mnkr. På helåret skriver förvaltningen att det finns 
osäkerhet avseende intäktsutvecklingen under året samt effekten 
av nya anläggningar som tas i drift under året. Vi socialdemokrater 
varnade för effekterna av att sänka skatten i stället för att satsa på 
Stockholmsidrotten. Nu ser vi såväl fallande investeringstakt som 
en ekonomi som riskerar att gå med underskott.  
 
 
Situationen riskerar att förvärras än mer av att man är villig att 
äventyra stockholmarnas gemensamma resurser med OPS-
lösningar. OPS-affärer har både visat sig vara mer kostsamma än  
såväl anslags- som lånefinansierade lösningar och tränger undan 
medel i budget för andra projekt.  
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De blågröna besluten att prioritera bort satsningar på exempelvis 
rollerderby på Hagsätra IP, BMX-bana i Högdalen och nya 
idrottshallar i Slakthusområdet. Risken är överhängande att 
investeringskostnaderna på sikt istället ökar, vilket både är ett 
oansvarsfullt och ineffektivt sätt att hantera stadens gemensamma 
resurser. Att inte planera för idrott i ett tidigt planskede är dålig 
stadsbyggnadspolitik.  
 
Vi är också starkt kritiska till den grönblå majoritetens höjningar av 
simskoleavgifterna, som riskerar att få ett negativt utfall för 
simkunnigheten på sikt, framför allt i socioekonomiskt svaga 
grupper. 
 
De beslut som blågröna fattat om att kartlägga verksamheter som 
eventuellt konkurrerar med fristående aktörer riskerar att, om 
privatisering av sådana verksamheter skulle effektueras, tränga 
undan prioriterade grupper, som exempelvis funktionshindrade, att 
gymma. Stadens offentliga gym erbjuder service till målgrupper 
som privata alternativ inte tillhandahåller.  
 
Andra viktiga reinvesteringar som tagits bort av det blågröna styret 
är bland annat omklädningsrum på Grimsta ishall. Det kommer 
drabba framför allt flickor, som kommer fortsätta tvingas klä om på 
toaletter. Det samma gäller för personal- och omklädningsrummen 
på Mälarhöjdens IP, något som inte bara går ut över de idrottande 
utan även personalen som är stort behov av nya personallokaler.  
 
Vi noterar också att blågröna styret har sänkt ambitionerna för 
etablerandet av sportotek i Stockholm. Det s-ledda styret ville 
under föregående mandatperiod satsa på två sportotek i staden, ett 
i norr och ett i söder. Nu ser vi att blågröna halverar den 
ambitionen till enbart ett. Det kommer inte minska tillgängligheten 
för fysisk aktivitet bland stockholmarna. 
 
 
 
§ 6 
Gubbängens sportfält, rugby m.m. 
Dnr 08.03.01/43/2018 
 

Beslut 
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
 
Idrottsnämnden godkänner hyreskostnaden om cirka 7 mnkr år 1, 
som en följd av genomförande av projekt Gubbängens sportfält och 
föreslår att kommunstyrelsen godkänner hyreskostnaden.  

 
Handlingar i ärendet 
Idrottsförvaltningens och fastighetskontorets gemensamma 
tjänsteutlåtande från den 24 april 2019. 
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Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut 

1. Ordföranden Johan Fälldin (C), Bo Sundin m.fl. (M), 
Daniele Fava (L), Minna Thullberg (MP) föreslår (se 
beslutet). 

 
2. Vice ordföranden Tobias Johansson m.fl. (V) och Alexander 

Lindholm m.fl. (S) föreslår att nämnden beslutar att 
återremittera ärendet och att därutöver anföra följande: 
 
I det reviderade inriktningsbeslutet för Gubbängens sportfält 
har konstgräsplanen lyfts ut ur projektet av kostnadsskäl. 
Det finns förvisso alltid skäl att se över hur man kan 
effektivisera kostnader vid alla typer av investeringar, men 
det måste också kunna ses över nya lösningar och 
alternativa lokaliseringar. I situationsplanen för Gubbängen 
är det dessutom svårt att utläsa varför en etablering av 
konstgräsplan på den planerade platsen skulle tvinga fram 
en flytt av högspänningskablarna när det samtidigt 
planlagts naturgräsplaner och servicebyggnad på båda 
sidorna av den tidigare planerade konstgräsplanen. 
 
Konstgräsplanen är avgörande för att kunna ha 
försäsongsträning och få ut fler träningstimmar. Det går inte 
träna på vilka konstgräsplaner som helst, då rugby kräver 
ett mjukare underlag under konstgräset för att minimera 
skaderisken. 
 
Med den nuvarande planeringen för belysning förkortas 
dessutom säsongen för några lag då de inte kan få ut 
tillräckligt med träningstider under hösten 
 
Avslutningsvis så uppfyller inte nuvarande planer kraven på 
spel i de högre serierna för Stockholmslagen. Det saknas 
exempelvis läktare och det är inte inhägnat på rätt sätt, som 
fanns med i ursprungsförslaget. Detta innebär att 
landslagsmatcher inte möjliggörs på Gubbängen. 
 

 
Beslutsgång i delen om återremiss 
Ordföranden Johan Fälldin (C) ställer förslaget att återremittera 
ärendet mot att avgöra ärendet vid dagens sammanträde och  
finner att nämnden beslutar att avgöra ärendet vid dagens 
sammanträde. 
 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Fälldin (C) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
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Reservation 
Vide ordföranden Tobias Johansson m.fl. (V) och Alexander 
Lindholm m.fl. (S) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till 
sitt förslag om återremiss. 
 
 
 

§ 7 
Riktlinjer för direktupphandling 
Dnr 01.05/456/2019 
 

Beslut 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag: 
 

1. Idrottsnämnden fastställer Riktlinjer för direktupphandling i 
enlighet med förvaltningens tjänstutlåtande.  
 

2. Idrottsnämnden godkänner att förvaltningschef beslutar om 
mindre ändringar i Riktlinjer för direktupphandling. 

 
 
Handlingar i ärendet 
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande från den 29 april 2019. 
 

Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Fälldin (C) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Tobias Johansson m.fl. (V) och Alexander 
Lindholm m.fl. (S) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
 
Vi har inget att erinra mot förvaltningens förslag till riktlinjer för 
direktupphandling. Däremot vill vi poängtera vikten av att sociala 
hänsyn beaktas även när direktupphandlingar görs.  
I enlighet med stadens program för upphandling och inköp vill vi att 
krav ska ställas på antidiskriminering, främjande av lika rättigheter, 
etiska hänsyn, goda anställningsvillkor och arbetsmiljö. 
 
Varje år upphandlar Stockholm varor, tjänster och entreprenader 
för ca 30 miljarder kronor. Genom att ställa krav på leverantörer 
och på de varor och tjänster som upphandlas, kan upphandling  
bidra till ekonomisk, social, demokratisk och klimatmässig 
hållbarhet samtidigt som medborgarnas behov tillgodoses och som  
välfärden utvecklas. Genom att ställa krav används våra 
gemensamma medel ansvarsfullt i arbetet för ett Stockholm för 
alla. 
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§ 8 
Yttrande över remiss om policy för sociala medier i 
Stockholms stad 
Dnr 01.06/316/2019 
 

Beslut 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag: 
 
Idrottsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på remissen och överlämnar det till kommunstyrelsen. 
 
 
Handlingar i ärendet 
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande från den 26 april 2019. 
 

Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Fälldin (C) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
 
 
§ 9 
Yttrande över remiss om översyn av styrdokument och 
utarbetande av digitaliseringsprogram för Stockholms stad 
Dnr 01.06/334/2019 
 

Beslut 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag: 
 
Idrottsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på remissen och överlämnar det till kommunstyrelsen. 
 
 
Handlingar i ärendet 
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande från den 28 april 2019. 
 

Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet) 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Fälldin (C) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
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§ 10 
Övrigt 
 
Alexander Lindholm (S) ställde en fråga angående Unga Örnar 
som fått nekat bidrag p.g.a. att de inte har egna stadgar utan 
använder förbundets normalstadgar och undrade vad som gäller i 
denna fråga. 
 
Förvaltningens svar: 
Om föreningen har ett eget organisationsnummer är denna en 
egen juridisk person och ska därmed ha egna stadgar. Aktuell 
förening har ett eget organisationsnummer. Då föreningen har 
skickat in förbundets (kongressens) stadgar har vi efterfrågat deras 
egna stadgar. Utöver detta har föreningen inte lämnat in ett 
schema som är ett krav för medlemsaktivitetsbidrag. Förvaltningen 
har bett om kompletteringar för att komma vidare i handläggningen. 
 
 
 
 
Vid protokollet 
 
Marie Norrberg 
 
 
 
 
 
 

 


